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”I forlængelse af ministerens svar på (folketingsåret 2013-14) SUU alm. del – 

spørgsmål 1150, vil ministeren da, senest et år efter at ordningen er trådt i kraft, 

udarbejde en redegørelse over, hvor ofte whistle-blower ordningen, jf. § 11 i lov 

om socialtilsyn, er blevet anvendt og oversende redegørelsen til udvalget?” 

 

 

 

Jeg har, som oplyst i den foreløbige besvarelse af spørgsmålet den 14. november 

2014, bedt Socialstyrelsens auditfunktion om at udarbejde den efterspurgte re-

degørelse. 

 

Da det, der ønskes redegjort for, alene er det samlede antal henvendelser om 

bekymrende forhold omfattet af lov om socialtilsyn § 11, har Socialstyrelsen 

alene foretaget en opgørelse heraf.  

 

Jeg svarede den 31. marts 2015, at Socialstyrelsens opgørelse viser, at der i det 

første år efter tilsynsreformens ikrafttræden samlet set har været 824 henven-

delser til whistleblower-ordningen under de fem socialtilsyn.  

 

Socialstyrelsens auditfunktion er efterfølgende, på baggrund af supplerende 

tilbagemeldinger fra socialtilsynene, vendt tilbage med en korriget opgørelse, 

som viser, at der i det første år efter tilsynsreformens ikrafttræden samlet set 

har været 864 henvendelser til whistleblower-ordningen under de fem socialtil-

syn.  
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Socialstyrelsens auditfunktion vil, som ligeledes oplyst i den foreløbige besvarel-

se, udarbejde en uddybet analyse af whistleblower-ordningen til brug for den 

aftalte politiske opfølgning på tilsynsreformen 2 år efter dens ikrafttræden. 
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